
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 1. september 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1646
Ifølge ministerens besvarelse af MOF alm. del – spørgsmål 1203 har bare tre ud af
53 hospitaler med tilslutningstilladelse til et renseanlæg krav om forudgående rensning
for lægemidler. Miljøministre har rettet henvendelser til kommunerne i 2009, 2012 og
2015 for at sikre handling på området. Kommunerne har haft værktøj til regulering af ho-
spitalsspildevand siden 2013 (i KL-regi), og der har eksisteret BAT-løsninger til decentral
rensning på hospitalerne siden 2016, jf. Miljøstyrelsens vejledende udtalelse vedrørende
hospitalsspildevand fra april 2019. Alligevel er nye supersygehuse som i Skejby og Gød-
strup i mellemtiden færdigombygget eller ved at blive idriftsat uden, at der er stillet krav
om lægemiddelstoffjernelse. Finder ministeren det tilfredsstillende og i overensstemmelse
med lovgivningen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Nordqvist (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Nordqvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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